
P R O T O K Ó Ł  NR  II/18 
Z OBRAD II SESJI ZWYCZAJNEJ  

RADY GMINY PŁASKA 
Z DNIA 04 GRUDNIA 2018 R. 

 
           Obrady II sesji zwyczajnej otworzyła o godz. 14:00 Przewodnicząca Rady Gminy 

Alicja Polkowska (obrady sesji odbyły się w sali konferencyjnej budynku Gminnego Ośrodka 

Kultury w Płaskiej).   

Przewodnicząca Rady Gminy powitała Wójta Gminy Płaska - Wiesława 

Gołaszewskiego,  Sekretarza Gminy – Macieja Zdancewicz, Skarbnika Gminy – Elżbietę 

Krauze, Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej – Barbarę Wasilewską, Kierownika GOPS  

- Alinę Muraczewską, mjr. D. Macierzyńskiego w zastępstwie Komendanta Placówki Straży 

Granicznej w Płaskiej oraz Radnych, Sołtysów, zaproszonych gości.  

 

 Ad.2. 

 Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, że zgodnie z listą obecności aktualnie                

w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

            Następnie Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad sesji, który  przedstawiał się 

następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Płaska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Płaska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetowej Rady Gminy Płaska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Płaska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Płaska. 

9. Ustalenie wysokości diet dla radnych i sołtysów Gminy Płaska. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  

 

 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i wyniku głosowania został jednomyślnie                 

15 głosami “za” zatwierdzony, po  czym przystąpiono do jego realizacji. 

 
 

Ad.3.  

 Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili żadnych uwag i został on przyjęty  

bez czytania 14 głosami “za” 1 głosem „wstrzymuję się” (M. Juszkiewicz). 
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Ad.4. 

 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Płaska.  

Radna Dorota Kuźnicka zgłosiła kandydatury radnych:  

- Okuniewski Jerzy Jan – radny wyraził zgodę,  

- Bagiński Jan – radny wyraził zgodę, 

- Tarasiewicz Aneta – radna wyraziła zgodę.  

Radna Edyta Skubis zgłosiła kandydaturę radnego Marka Juszkiewicza – radny wyraził 

zgodę.   

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż zgłoszono 4 kandydatów, zaś zgodnie ze 

statutem Gminy, Komisja Rewizyjna składa się z 3 członków.  

 Radca prawny Andrzej Chmielecki poinformował, iż w związku z tym, iż zgłoszono 4 

kandydatów na 3 miejsca, w głosowaniu na poszczególnych kandydatów, radni mają max. 3 

głosy „za”.  

W wyniku przeprowadzanych głosowań kandydaci do Komisji Rewizyjnej otrzymali: 

-  Okuniewski Jerzy Jan – 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się” 

-  Bagiński Jan – 13 głosów „za”, 2 radnych nie głosowało.  

-  Tarasiewicz Aneta – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się”  

-  Marek Kazimierz Juszkiewicz - 1 głosów „za”, 4 głosy „wstrzymuję się”. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wskazanie z 3 osób, które otrzymały największą 

ilość głosów o wskazanie kandydata na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Radna Aneta 

Tarasiewicz zgłosiła na to stanowisko radnego Jerzego Okuniewskiego, radny wyraził zgodę. 

Kandydatura Jerzego Okuniewskiego na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej została 

poddana głosowaniu: 13 głosów „za” 2 głosy „wstrzymuję się”.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała ją pod 

głosowanie. Wynik głosowania: 13 głosów „za” i 2 głosy „wstrzymuje się”.  

Rada Gminy podjęła Uchwałę NR II/3/18 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Płaska w następującym składzie osobowym:  

1) Okuniewski Jerzy Jan; 

2) Bagiński Jan; 

3) Tarasiewicz Aneta. 

Na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrano radnego Okuniewskiego Jerzego Jana.  

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

 

Ad.5. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Płaska.  

Radna Mirosława Sławińska zgłosiła kandydaturę radnych:  

- Jadeszko Andrzej – radny wyraził zgodę,  

- Abrycka Anna  – radna wyraził zgodę, 

- Okuniewski Jerzy Jan – radny wyraził zgodę.  

Wobec braku innych kandydatur, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w/w 

zgłoszony osobowy skład komisji. Wynik głosowania: 15 głosów „za”. Następnie 

Przewodnicząca Rady poprosiła o wskazanie spośród 3 osób kandydata na Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny Tadeusz Wasilewski zaproponował na 

Przewodniczącego Komisji - radnego Andrzeja Jadeszko, który wyraził zgodę na pełnienie tej 

funkcji.   

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała 

ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 głosów „za”.  
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Rada Gminy podjęła Uchwałę NR II/4/18 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji  Rady Gminy Płaska w następującym składzie osobowym: 

1) Jadeszko Andrzej; 

2) Abrycka Anna; 

3) Okuniewski Jerzy Jan. 

Na przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  wybrano radnego Jadeszko 

Andrzeja. 

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ad.6. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 

Budżetowej Rady Gminy Płaska.  

Radny Jerzy Okuniewski zgłosił kandydaturę radnych:  

- Kuźnicka Dorota – radna wyraziła zgodę,  

- Wydra Piotr – radny wyraził zgodę, 

- Lesiecki Stanisław – radny wyraził zgodę.  

Radna Edyta Skubis zgłosiła kandydaturę radnego Marka Juszkiewicza, który wyraził zgodę.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w związku z tym, iż skład Komisji jest 3-osobowy, 

a zgłoszono 4 kandydatów, radni w głosowaniu na poszczególne osoby mogą głosować max. 

3 głosy „za”.  

W wyniku przeprowadzanych głosowań kandydaci do Komisji budżetowej otrzymali: 

- Kuźnicka Dorota – 15 głosów „za”,  

- Wydra Piotr – 15 głosów „za”, 

- Lesiecki Stanisław – 13 głosów „za” i 2 głosy „wstrzymuję się”, 

  - Marek Juszkiewicz – 1 głos „za” i 14 głosów „wstrzymuję się”. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wskazanie z 3 osób, które otrzymały największą 

ilość głosów kandydata na Przewodniczącego Komisji Budżetowej.   

Radny Piotr Wydra zgłosił na to stanowisko radną Dorotę Kuźnicką, radna wyraziła zgodę.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała 

ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”.  

Rada Gminy podjęła Uchwałę NR II/5/18 w sprawie powołania Komisji Budżetowej  

Rady Gminy Płaska w następującym składzie osobowym: 

1) Kuźnicka Dorota; 

2) Wydra Piotr; 

3) Lesiecki Stanisław. 

Na przewodniczącego Komisji Budżetowej  wybrano radną Dorotę Kuźnicką. 

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ad.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 

Gospodarczej i Spraw Społecznych Rady Gminy Płaska.  

Radna Aneta Tarasiewicz zgłosiła kandydaturę radnych:   

1) Sławińska Mirosława Teresa -  radna wyraziła zgodę,  

2) Skubis Edyta Agnieszka -  radna wyraziła zgodę, 

3) Ślużyńska Katarzyna -  radna wyraziła zgodę, 

4) Wasilewski Tadeusz Jerzy -  radny wyraził zgodę, 

5) Bagiński Jan -  radny wyraził zgodę, 

6) Demski Grzegorz Tadeusz -  radny wyraził zgodę, 

7) Juszkiewicz Marek Kazimierz -  radny wyraził zgodę.  
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Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wskazanie z w/w osób kandydata na 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych. 

Radna Katarzyna Ślużyńska zgłosiła na to stanowisko radną Mirosławę Sławińską, radna 

wyraziła zgodę.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała 

ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”.  

Rada Gminy podjęła Uchwałę NR II/6/18 w sprawie powołania Komisji Gospodarczej 

i Spraw Społecznych  Rady Gminy Płaska w następującym składzie osobowym: 

1) Sławińska Mirosława Teresa; 

2) Skubis Edyta Agnieszka; 

3) Ślużyńska Katarzyna; 

4) Wasilewski Tadeusz Jerzy; 

5) Bagiński Jan; 

6) Demski Grzegorz Tadeusz; 

7) Juszkiewicz Marek Kazimierz. 

Na przewodniczącego Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych  wybrano radną Mirosławę 

Teresę Sławińską.   

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

O godz. 14.35 Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę.  

Obrady wznowiono o godz. 14.47.   

 

Ad.8. 

 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Płaska. Poinformowała, iż przedłożony projekt uchwały 

przewiduje pozostawienie wynagrodzenia Wójta bez zmian tj. w wysokości tej samej co 

minionej kadencji.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała ją pod 

głosowanie. Wynik głosowania: 15 głosów „za”.  

Rada Gminy podjęła Uchwałę NR II/7/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Płaska, której treść oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ad.9. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 

wypłacania diet radnym i sołtysom. Proponuje się wypłacanie diet radnym w  formie 

zryczałtowanej diety miesięcznej w wysokości: dla radnych - 450,00 zł.; dla 

Przewodniczących Komisji Rady - 600,00 zł.;  dla Wiceprzewodniczących Rady - 

600,00 zł.; dla Przewodniczącego Rady - 1 200,00 zł. Sołtysom przysługuje za każdorazowy 

udział w sesji Rady dieta w wysokości 200,00 zł. 

Radny Marek Juszkiewicz zwrócił uwagę, iż w porównaniu do ubiegłej kadencji 

propozycja podwyższenia diet radnych np. dla Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących 

Rady o 50% jest zbyt wysoka, dlatego zaproponował następujące wysokości diet: dla radnych 

- 400,00 zł.; dla Przewodniczących Komisji Rady - 500,00 zł.;  dla Wiceprzewodniczących 

Rady - 500,00 zł.; dla Przewodniczącego Rady - 1 100,00 zł. Za każdą nieobecność na sesji i 

komisji Rady Gminy, diety ulegają zmniejszeniu o 100 zł zamiast zaproponowanych 10%.  
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Radca Prawny Andrzej Chmielecki poinformował, iż kwestia ustalenia wysokości diet  

należy do właściwości Rady Gminy. Proponowana zmiana systemu wypłacania diet, wiąże się 

z tym, iż pełnienie funkcji to nie tylko udział w sesjach i komisjach Rady Gminy, to także 

udział w różnego rodzaju akcjach, aktywizowanie mieszkańców.  Forma miesięcznego 

ryczałtu jest najbardziej sprawiedliwą formą wynagradzania miesiąca pracy. Dieta stanowi 

także rekompensatę za utracony zarobek podczas sprawowania funkcji radnego. Tak samo 

jest w tym wliczona kwestia kosztów dojazdu.  

Wójt dodał, iż np. w przypadku Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady, to 

gdyby nie zatasowano formy ryczałtowej i płacono od każdej sesji, to koszty byłyby wyższe. 

System mobilizuje radnych do zajęć w trybie stałym i pozwala na przeprowadzenie takiej 

ilości sesji i komisji, co nie będzie się wiązało z dodatkowymi kosztami dla gminy 

związanymi z wypłatą diet za każdą zwołaną komisję i sesję.  

Po przeprowadzonej dyskusji poddano pod głosowania wniosek formalny radnego Marka 

Juszkiewicza odnośnie obniżenia wysokości diet radnych. Wynik głosowania: 2 głosy 

„wstrzymuję się”, 2 głosy „za” i 11 głosów „przeciw”. Zgodnie z wynikiem głosowania, 

wniosek formalny został odrzucony.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały i poddała ją pod 

głosowanie. Wynik głosowania: 11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw” i 1 głos „wstrzymuję się”.  

Rada Gminy podjęła Uchwałę  NR II/8/18 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania 

diet radnym i sołtysom.  

Ustalono, iż Radnym Gminy Płaska z tytułu sprawowania mandatu przysługuje zryczałtowana 

dieta miesięczna w wysokości: 

1) dla radnych - 450,00 zł.; 

3) dla Przewodniczących Komisji Rady - 600,00 zł.; 

4) dla Wiceprzewodniczących Rady - 600,00 zł.; 

5) dla Przewodniczącego Rady - 1 200,00 zł. 

W razie zbiegu uprawnień do dwóch lub więcej w/w diet, uprawniony otrzymuje jedną dietę 

najwyższej wysokości. 

Diety ulegają zmniejszeniu o 10%: 

1) za każdą nieobecność na sesji Rady Gminy; 

2) za każdą nieobecność na posiedzeniu komisji, w której radny jest członkiem. 

Postanowienia o zmniejszeniu diety  nie mają zastosowania, jeśli nieobecność radnego jest 

spowodowana wykonywaniem innych obowiązków radnego na podstawie upoważnienia 

przewodniczącego Rady Gminy lub gdy radny nieobecność usprawiedliwi przedkładając 

Przewodniczącemu Rady: pisemne oświadczenie o niemożności uczestniczenia w posiedzeniu 

komisji i sesji, zaświadczenie lekarskie, zaświadczenie lekarskie potwierdzające pobyt 

radnego w szpitalu. 

W przypadku pełnienia przez radnego w danym miesiącu funkcji przez czas krótszy niż cały 

miesiąc, wypłata diety dokonywana jest w wysokości proporcjonalnej do czasu pełnienia tej 

funkcji. 

Sołtysom przysługuje za każdorazowy udział w sesji Rady dieta w wysokości 200,00 zł. 

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  
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Ad. 10  

 

- radna Edyta Skubis – zwróciła się z wnioskiem o ujęcie w planach budżetu Gminy Płaska na 

2019 rok środków na wybudowanie chodnika dla pieszych w miejscowości Mołowiste, 

wzdłuż drogi powiatowej. W uzasadnieniu wniosku radna wskazała na natężony ruch 

pieszych w miesiącach letnich, zwiększającą się co roku ilość pojazdów, w tym samochodów 

ciężarowych przewożących drewno, zaś brak infrastruktury spowalniającej ruch, powoduje iż 

kierowcy nie stosują się do standardowych ograniczeń prędkości. Budowa chodnika 

przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa zarówno mieszkańców jaki wypoczywających w 

tej miejscowości turystów.  

- radna Edyta Skubis – zwróciła się również z wnioskiem o wystąpienie do Powiatowego 

Zarządu Dróg z petycją w sprawie zapewnienia bezpiecznej prędkości na drodze powiatowej 

biegnącej przez miejscowość Mołowiste poprzez zastosowanie środków spowolnienia ruchu 

w postaci progów zwalniających.  

- Wójt Gminy odpowiedział, iż o gminnych  inwestycjach, będziemy rozmawiać na kolejnej 

sesji, gdzie uchwalany będzie budżet. Gmina Płaska wykonała dokumentację projektową na 

budowę ścieżek pieszo-rowerowych w poszczególnych miejscowościach, gdzie ruch pieszych 

i ruch turystyczny jest wzmożony. Gmina opłaciła koszt przygotowalnia dokumentacji 

technicznej, zaś koszty wykonania ścieżek są to miliony zł. Niestety wniosek o 

dofinansowanie budowy ścieżek w ramach Programu Polska -Białoruś – Ukraina na lata 

2014-2020 nie został wybrany do realizacji przez Komitet Programu. Wójt powiedział, iż 

podczas omawiania  budżetu na 2019 r. przedstawi informacje na jakie inwestycje gminne jest 

przygotowana dokumentacja techniczna. Dodał, iż realizacja inwestycji jest uzależniona od 

możliwości uzyskania dofinansowania ze środków zewnętrznych. Projekt budżetu gminy to 

kwota 12 mln,  czego na inwestycje możemy przeznaczyć 800 tys. zł, w związku z czym 

niezbędne jest uzyskanie dofinansowania do inwestycji. Ponadto czekają też inne inwestycje, 

które są równie pilne jak przebudowa hydroforni w Gruszkach  i Płaskiej.  

 

- radny Marek Juszkiewicz – zwrócił się z zapytaniem odnośnie kursów autobusów do 

miejscowości Rudawka, w związku z pojawiającymi się informacjami o zniesieniu tej linii.  

- Wójt odpowiedział, iż po otrzymaniu pisma o planowanym zamknięciu linii Płaska –

Rudawka, spotkał się w tej sprawie z Panią dyrektor PKS w Suwałkach. Kurs ten odbywa się 

2 razy dzienne i jest podporządkowany dojazdom młodzieży do szkół średnich, które nie są 

refundowane przez Urząd Marszałkowski w Białymstoku. PKS jest spółką, więc musi działać 

dla zysku, nie może generować straty i w związku z tym, iż linia Płaska – Rudawka jest nie 

rentowna, mają prawo ją zlikwidować. Gmina Płaska nie ma możliwości prawnych 

dofinansowania kursów PKS-u. Wójt poinformował, iż kwestię tą przedstawi nowemu 

Zarządowi Województwa po jego uformowaniu się. Skoro władze województwa objęły teren 

gminy Płaska ochroną środowiska, ograniczającą inwestycje, to również Województwo 

powinno przejąć finansowanie niektórych zadań.  

 

- Przewodnicząca Rady poinformowała, iż 03.12.2018 r. został utworzony klub radnych 

„Porozumienie Samorządowe – Dobry Wybór”, którego celem jest działalność na rzecz 

rozwoju Gminy Płaska i poprawy życia jej mieszkańców. Alicja Polkowska jako 

Przewodnicząca Klubu zaprosiła wszystkich chętnych do współpracy w ramach utworzonego 

klubu.  
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Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała również, iż następna sesja Rady Gminy 

planowana jest na dzień 19 grudnia 2018 r. oraz przypomniała o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych przez radnych.  

 

 

Ad. 11. 

Wobec zrealizowania porządku obrad i braku dalszych głosów w punkcie "Wolne 

wnioski"  Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska o godzinie 15:23 zamknęła 

obrady II zwyczajnej sesji Rady Gminy Płaska. 
 

 

 

Protokołowała:   

Anna Jadeszko 
 


